



# Referat til Artsrådsmøde 2024

D. 19. februar 2024, kl. 18:00-20:00, lokale: 1481-366

*Ordstyrer:* Balint

*Referent:* Astrid

**18:00 -18.15** Ankomst + Aftensmad

**18:15-18:25** Formalia

- Valg af dirigent
  - Balint
- Valg af referent:
  - Astrid
- Godkendelse af dagsorden:
  - Godkendt
- Godkendelse af [Referat, konstituerende Artsrådsmøde d. 29.november 2023](#)
  - Godkendt
  
- Navnerunde:
- Balint (Klassise studiers Fagråd + FU)
- Valdemar (Alegría)
- Emma (Alegría)
- Alexander (Globale Studiers Fagudvalg)
- Lise (Globale Studiers Fagudvalg)
- Fie (Globale Studiers Fagudvalg)
- Ninna (Historisk Fagråd +FU<9

- Rasmus (Historisk fagråd)
- Thorina (Historisk fagråd)
- Phillip (Historisk fagråd +FU)
- Frederik (Studenterrådet)
- Maiken (Anglia)
- Michelle (Anglia)
- Frederikke (Anglia)
- Camilla (Anglia +FU)
- Mathilde (Klassiske Studiers Fagråd)
- Tue (Religionsvidenskabeligt Fagudvalg)
- Caroline (Religionsvidenskabeligt Fagudvalg)
- Emil (Klassiske studiers Fagråd)
- Fillip (Rendez-Vous)
- Sigurd (Rendez-Vous)
- Johan (Idéhistorisk Fagudvalg)
- Mette (Jedermanns-Tysk + Arts FU)
- Nicolai (Klassiske studiers Fagråd + Arts FU)
- Astrid (Cognitive Science + Arts FU)

**18:25-18:45** Vedtægter for Artsrådet

- Aktuelle godkendte vedtægter: [Vedtægter](#)
- Nedsættelse af arbejdsgruppe for udarbejdelse af vedtægter under Artsrådet
  - Mathilde og Thorina

**18:45-19.00** Arbejdsplan for Forretningsudvalget (FU)

- Foreløbig arbejdsplan
  - Fagrådspleje

- Flere fagråd på Arts & Kampagne til at folk faktisk *bruger* fagrådene
    - Eksterne campi - specifikt DSR i Aarhus
  - Artsrådets synlighed
    - Artsrådets rolle for de studerende - begivenheder? Synlighed?
    - Åben dør
    - Decentrale campi
    - Rekruttering
  - Støtte af de studerende
    - SPS
    - Mentorordninger
    - Studievejledningen
- Input eller ønsker om ændringer
  - Mathilde: Åben dør også i Emdrup planlagt?
  - Camilla: Ja, men efter dette semester pga. mangel på resterende måneder på semesteret

**19:00-19.15** Pause (sprunget over)

**19:15-19:25**Fællesrådsmøde d. 21. februar fra 17.15-21.00

- Code of Conduct
  - Nicolaj: Studenterrådet og AUPUS vil diskutere et Code of Conduct for mundtlige eksaminer.

**19:25-19:40** Akademisk Råd

Nicolai (Akademisk Råds medlem):

- Der bliver talt kunstig intelligens. Der er blevet meldt ud, at der kommer nye regler ud til sommer og igen til vinter.
- Der er åbnet op for en temarække om emnet og ekspert oplæg om området.
- Kommercialisering: Man vil gerne måle ARTS på et andet parameter end antal patenter.
- Politikpapir om godt studiemiljø foreslået udarbejdet.

### **Forslag til de studerendes punkt:**

- Nicolais eget: Mulighed for evaluering af eksamensforløb
- Mathilde: Opbakning af ideen og mulighed for vidensdeling med DTU
- (Diskussion om hvad Akademisk Råd kan og er)

### **19:00: (improviseret pause slut)**

- Mathilde: Forklarer opbygningen af studenterorganisationerne på universitetet.
- Balint: Viser hvor mange mandater, Artsrådet har til Fællesrådet, da vi har mange nye ansigter på mødet.

### **19:03: Idéer til Akademisk Råd og til de studerendes punkt:**

- Thorina:
  - Flere og brugbare stikkontakter, bedre udluftning (Dette har også været oppe i UN med undervisers opbakning- lugtgener), flere knagerækker, ønske om et lokale, der ikke er et festlokale til foreningerne med mikrobølgeovn og velfungerende køkken. Mere opbevaringsplads for alle.
- Camilla:
  - Plads, vejledning, understøttelse (økon., osv.), transparens, tilgængelighed, medlemmer (lokal støtte), udluftning, gode stole, plads til forskellige arbejdsmåder/-former, tilhørsforhold, rumdelere og akustikvægge, bedre belysning, naturlige mødesteder, lokal støtte og tilgængeligheds mulighederne skal VIRKE
- Caroline:
  - Tilgængelighed, tidligere udgivet pensum til OCR behandling af tekster, tidligere læseferie
- Alexander: Fortæller om oplevelse på japanstudier med et historiefaget på 5. semester, hvor der var et drastisk skift i niveau og formalia, som var uklare.

- Nicolai: Har en oplevelse af, at det er et udbredt problem med drastisk højere niveau fra semester til semester
- Mathilde: anbefaler Caroline at kontakte nogen, der er i gang med OCR sagen i forvejen
- Caroline: Større transparens om retningslinjer og lokale og mulighed for ændringer
- Balint: Er enig og mener der skal være afklaring af ansvarsområder til lokalenerne fx ift. rengøring.
- Tue: Opbakning om punkt om eksamens evalueringer
- Nicolai: Er der karakterinflation?
- Phillip og Sigurd: Enige i at der er inflation og mister værdi af karakterer af frygt for at miste studerende.
- Camilla: Enig følelse af, at man bare skal have studerende gennem studiet
- Alexander: Ikke en oplevelse man kan genkende på japanstudier. Her var karakterkravene for stramme.
- Ninna: Enighed, det kan ikke være reelt at så mange får høje karakterer
- Frederikke: uoverensstemmelse mellem karakterer fra underviser af forskellige hold. Her nævnes det er studerende kan får 4 eller 10 for det samme arbejde, hvis man har forskellige underviserer.
- Mathilde: Oplevelse af brud på tavshedspligten af underviser der snakker om eksamenssituationen.
- Nicolai: Opsamling: to punkter → evalueringer og karakterer. Synspunkter om indeklima kan tages med på studiemiljø politik papiret.

**19:40-19:55** (19:19-19:28) Ligestilling og diversitetsudvalget på ARTS

- Sparring fra studerende til punkter til mødet med udvalget
  - Frederikke: Trigger warnings fungerer godt på psykologi - kunne tages ind på andre fag
  - Thorina: Ændring af pensum og dialog med forelæser og håndhævelse af kritikken
  - Caroline: Bedre behandling af undervisere med andre baggrunde → underviser fra andet fakultet bliver set ned på pga. uvante metoder og emner
  - Ninna: Forskelsbehandling i Råd og Nævn mellem studerende og VIP
  - Fredrik: Spørger - Hvem er med på møderne?
    - Camilla: Vil gerne følge op på retningslinjer ifth repræsentation til møderne
    - Mathilde: Det skal tilstræbes siger retningslinjerne
  - Artsrådet mener at tilstræbes burde ændres til skal
  - Thorina: Diversitet i pensum skal gøres ordentligt og ikke en enkelt indskudt forelæsning

**19:28** Studie Politikpapir

- Balint fremlægger spørgsmål om studiemiljø til diskussion.

**19:37** Opsamling på gruppediskussion

- Valdemar: foreningernes trivsel
- Alexander: plads nok til foreningerne og til at lave events i lokalerne. Foreslår at man informerer de studerende om fagudvalgs eksistens på AU's hjemmeside.
  - Sigurd: Dette eksisterer på Fransk og Engelsk siderne

- Rasmus: Det står i deres velkomstpjece på historie og på siden, fungerer rigtig godt
  - Mathilde: Det er noget man kan tage med på UN
- Thorina: Der er penge og plads til at holde events, der er plads i skemaet. Undervisners opbakning om store arrangementer og villighed til at flytte undervisningstimer, så der er plads til frivillighed og faglighed. Hvorfor så meget parkering på UNI? For dårligt med lukkede punkter på møder.
- Phillip: Fællesområder skaber fællesskab og samvær, en base er kernen.
- Rasmus: kaffestuen skaber rum til at organisere på tværs af årgange
- Johan: På idehistorie har de gratis kaffe, det trækker folk til
- Michelle: Er enig med Johan. De maler kopper, det skaber fysisk tilhørsforhold. De vil også gerne have gratis kaffe. De vil gerne have vinduer
- Camilla: plads, vejledning understøttelse, transparens, tilgængelighed, undervisners opbakning til aktiviteter.
- Tue: Generationsskifte mellem semestre - overlevering af foreninger. Lokaler, stole, stikkontakter og udluftning
- Caroline: transparens ift. der er plads til alle eleverne så man ikke skal hente stole - fx dynamiske borde
- Sigurd: Introduktion til foreningerne, transparens ifth hierarki på Arts.. På fransk er der ingen fysisk base, det går på at man kender hinanden på tværs af semestre på sociale begivenheder.
- Nicolai: Læsesale, grupperum, gøre det ens på tværs af studier- alle skal have mulighed for et lokale til foreninger. udluftning.
- Balint: Hvem skal lave dokumentet?
  - Mathilde: FU kan varetage opgaven, så længe det kan diskuteres

- (Der nikkes i enighed med Mathilde fra de andre fagråd til mødet)
- Mette: Vi kan tage det med på næste møde
- Nicolai: Opfordring til at tage det op i fagudvalgene
- Balint: FU står for det.

**19:55-20:00** Evt.

- Frederik (Studenterrådet): IBrugerpanel for digitalisering - d 26 feb 10:30-12 - opfordrer alle til at deltage. Kontakt gerne
- Mathilde: Laver reklame for studenterrådets studiecafé, hvor der er mulighed for sparring og opkvalificering, snak, brok fif, snacks og kaffe. Det er d.6. marts.
- Camilla: Fortæller om Kantine udvalgsmøde. Der kommer ny kantine 1. september. Der er møde næste onsdag d. 28.februar.
- Fremtidige Artsrådsmøder: **3. april 17-19.** og **6.maj 17-19**
- Fagrådsrunde med opdateringer fra fagrådene:
  - Religionsvidenskab: tilvalgsdag i marts, snak om tilvalg
  - Rendez- vous: Tour de Chambre, planlægger semester, galla, BBQ aften og faglige indslag
  - Klassiske studier: trivsel spørgeskema, få gang i dit arrangement event, kage-klage-dag
  - Jedermanns -Tysk: Fgrådet er under opbygning igen og vil gerne lave en tilvalgsdag
  - Idehistorie: Genopbygget, laver mange foredrag, standardisering af midtvejsevaluering, kritisk læsekreds
  - Historie: Foredrags eftermiddag for studerendes egne opgaver
  - Globale studier: Mange fra rådet er på udveksling så der skal laves overlevering til de nye



- Anglia: MANGE nye events og mange nye kræfter
- Alegria-spansk: Lille fagråd, som prøver at genopbygge sig selv

Tak for i dag! :-)